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Övriga 

Utses att justera 

Anneli Gustafsson, sekreterare, föredragande 
Tord du Rietz, kommundirektör 

Emelie Liberg, garnisonschef, § 102 
Kajsa Hallmans, Höglandets samordningsförbund, § 103 
Morten Lindh (C), kommunrevisionens ordförande 
Jan Pilefelt (V), kommunrevisionen  

Saimy Swärd (S), Annelie Hägg (C), § 101-114, 116, 118-124 
Stellan Johnsson (C), §  115, 117 

Justeringens plats Stadshuset 2025-05-27 klockan 10.00  Paragrafer 101-124 
och tid 

Underskrifter 
Sekreterare   …………………………………………… 

Anneli Gustafsson 

Ordförande   …………………………………………… 
Diana Laitinen Carlsson 

Justerande   ………………………………………… ………………………………………… 
Saimy Swärd Annelie Hägg  

………………………………………… 
Stellan Johnsson 
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   ANSLAG/BEVIS 
  Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 
Organ Kommunfullmäktige 
 
Sammanträdesdatum 2025-05-22 
 
Förvaringsplats  
för protokollet Stadshuset 
 
Datum då anslag  2025-05-27 Datum då anslag  2026-06-18 
publiceras  tas bort 
 
 
Underskrift …………………………………………… 
 Anneli Gustafsson 
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 Upprop   

 Justerare   

§ 101 Allmänhetens frågestund   

§ 102 Nya garnisonschefen informerar    

§ 103 Årsredovisning 2024 med revisionsberättelser - Höglandets 
Samordningsförbund 
 

2025/103  

 Fråga    

§ 104 Fråga från Vänsterpartiet - Visselblåsarfunktion i Eksjö 
kommun 
 

2025/132  

 Inkomna medborgarförslag   

§ 105 Medverka till att taxirörelse etableras i Eksjö - 
medborgarförslag 

2025/123  

§ 106 Trygghetspunkter - medborgarförslag 2025/133  

§ 107 Busskurer i Mariannelund - medborgarförslag 2025/136  

§ 108 Kommunrevisionen informerar   

§ 109 Allmänpolitisk debatt - demografiutveckling - utmaningar inom 
vård och omsorg 

2025/22  

§ 110 Taxa för prövning och tillsyn enligt Alkohollagen - revidering 2025/85  

§ 111  Taxa för marknadskontroll i Eksjö kommun 2025/111  

§ 112 Taxa för tillsyn av sprängämnesprekursorer i Eksjö kommun  2025/110  

§ 113 Förvärv Verkstaden 7 2025/119  

§ 114 Årsredovisning 2024 med revisionsberättelser - 
kommunalförbundet Mediacenter Jönköpings län 
 

2025/104  

§ 115 Årsredovisning 2024 med revisionsberättelser – 
Höglandsförbundet 
 

2025/97  

§ 116 Höglandsförbundets verksamhetsberättelse 2024 - information 2025/98  

§ 117 Samverkansavtal – Eksjö International Tattoo 2025/100  

§ 118 
 
§ 119 

Möjlighet att stötta andra medborgarförslag - medborgarförslag 
 
Skyddsjakt på kanadagås vid badplatser - medbogarförslag 

2024/73 
 
2024/86 
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§ 120 Asfalterad cykelbana i Mariannelund - medborgarförslag 2024/219  

§ 121 Busskort - medborgarförslag 2025/51  

§ 122 Nämnd- och styrelseprotokoll   

 Valärenden   

§ 123 Avsägelse av uppdrag - Sebastian Hörlin (S) 2025/128  

§ 124 Avsägelse av uppdrag - Markus Kyllenbeck (M) 2025/131  
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Kf § 101 Allmänhetens frågestund 
 
Allmänheten ges tillfälle att ställa frågor till fullmäktigeledamöterna. Då inga 
frågor ställs förklarar ordförande frågestunden avslutad.  
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Kf § 102 Nya garnisonschefen informerar 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att framföra kommunfullmäktiges tack till Emelie Liberg och notera 
informationen.  

Ärendebeskrivning  
Regementschef Emelie Liberg presenterar sig och sitt uppdrag som garnisonschef.  
 
Sverige befinner sig idag i det allvarligaste säkerhetsläget sedan andra världskriget. 
Det innebär att man behöver arbeta på annat sätt än tidigare.  

Armé måste kunna bidra till att upprätthålla rörlighet och förbindelser i 
strategiskt, operativt och taktiskt viktiga områden i Sverige.  

Fältarbeten i totalförsvaret består i  

- Fördröjande fältarbeten 
- Fältarbete för rörlighet 
- Fältarbete för överlevnad 
- Övriga fältarbeten 

Eksjö garnison består bland annat av Göta ingenjörregemente och Totalförsvarets 
ammunitions- och minröjningscentrum.  

Kärnverksamheten kan sammanfattas i att 

• Grundutbilda ingenjörssoldater och omsätta ingenjörförband 
• Utbilda officerare och specialistofficerare 
• Upprätthålla beredskap och genomföra insatser 
• Företräda funktionen och leda funktionsutveckling 

Utmaningar framåt är att behålla och rekrytera personal - främst officerare. 
Infrastrukturen innebär också begränsade möjligheter att bygga ut.  
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Kf § 103 Årsredovisning 2024 med 
revisionsberättelser - Höglandets 
samordningsförbund 
Dnr KLK 2025/103 

Beslut  
Kommunfullmäktige  beslutar 
att framföra kommunfullmäktiges tack till Kajsa Hallmans, 
 
att godkänna årsredovisning för Höglandets Samordningsförbund, samt 
 
att bevilja direktionen för Höglandets Samordningsförbund ansvarsfrihet för 
verksamhetsåret 2024. 
 
Jäv 
 
Sebastian Hörlin (S), Pernilla Andersson (M) och Gun-Ann Öholm Jansson 
(C) deltar inte i handläggning eller beslut på grund av jäv. 

Ärendebeskrivning  
Förbundschef Kajsa Hallmans, Höglandets samordningsförbund, informerar om 
verksamheten och dess organisation.  

Höglandets samordningsförbund bedriver finansiell samordning inom 
rehabiliteringsområdet mellan Försäkringskassan, Arbetsförmedlingen, Region 
Jönköpings län och kommunerna Aneby, Eksjö, Nässjö, Sävsjö, Tranås och 
Vetlanda. Målet är en ökad samverkan mellan medlemmarna kring personer som 
är i behov av ett samordnat stöd för att komma i arbete eller studier. Förbundet 
finansierar både individ- och strukturinriktade verksamheter.  

Förbundet har under 2024 haft en intäktsbudget om totalt 8 086 000 kronor, 
varav medlemsbidrag är 8 036 000 kronor. Eget kapital uppgick vid ingången av 
2024 till 1 639 471 kronor, vilket motsvarar 20 procent av årets medlemsbidrag. 
Kostnadsbudgeten för 2024 var 8 236 000 och fördelades enligt följande.  

• 55 procent individinriktade insatser  
• 24 procent strukturövergripande insatser  
• 18,5 procent administration 
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Förbundets finansiella mål för god ekonomisk hushållning är att  

• Förbundets administrativa kostnader inte bör överstiga 20 procent av 
budget 

• Förbundets kapital ska placeras utan risk att gå med förlust  
• eget kapital inte ska överstiga nationella rådets rekommendationer.  

Samtliga finansiella mål är uppfyllda för 2024. De administrativa kostnaderna 
utgör 19 procent av årets utfall. Förbundets kapital är placerat på ett 
företagskonto i Swedbank och har genererat 140 tkr i ränta 2024.  

Kapitalet utgör 18,5 procent av årets medlemsbidrag. Samordningsförbundets 
styrelse har beviljat insatser för att minska eget kapital över tid och för 2024 var 
ett underskott på 150 tkr budgeterats. Sammanfattningsvis har förbundet en god 
ekonomisk hushållning. 

Fördelning budget i procent för 2025 

Individinriktade    63 

Strukturövergripande  20 

Administration   17 

Ny verksamhet     0 

Beslutsunderlag  
Kommunstyrelsens beslut 2025-05-06 
Revisionsberättelse 2024 från förtroendevald revisor för Regions Jönköpings län  
Hemställan årsredovisning och ansvarsfrihet 
Revisionsberättelse 2024 
Årsredovisning 2024 Höglandets Samordningsförbund 
Höglandets samordningsförbund beslut 2025-03-20 
      
Utdrag:  

Höglandets Samordningsförbund 
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Kf § 104 Fråga från Vänsterpartiet - 
Visselblåsarfunktion i Eksjö kommun 
Dnr KLK 2025/132 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att anse frågan besvarad.  

Ärendebeskrivning  
Vänsterpartiet genom Ahmed Marouf och Johan Ragnarsson ställer följande 
frågor:  

Den svenska visselblåsarlagen trädde i kraft den 17 december 2021. Lagen ger 
skydd för personer som rapporterar om missförhållanden och har sin grund i 
EU:s visselblåsardirektiv. Eksjö kommun har sedan juni 2022 haft en 
rapporteringskanal för visselblåsning etablerad. Enligt information på Eksjö 
kommuns hemsida finns information om att anställd, tidigare anställd, praktikant, 
leverantör och egenföretagare som utför uppdrag åt Eksjö kommun kan anmäla 
misstanke om missförhållande inom verksamheten, genom att vända sig till 
visselblåsarfunktionen. 

Vänsterpartiet ställer följande frågor som besvaras av kommunstyrelsens 
ordförande Markus Kyllenbeck (M) 

Sedan 2021 finns en lag om skydd för personer som rapporterar om allvarliga 
missförhållanden eller oegentligheter inom en verksamhet. Riktlinjer antogs av 
kommunstyrelsen 2022. Eksjö kommun har tillsammans med 
höglandskommunerna valt att gemensamt via Höglandsförbundet hantera 
uppdraget. Visselblåsarfunktionen kan användas av anställda, arbetssökande, 
tidigare anställda, anställa i kommunala bolag och anställda på 
Höglandsförbundet, liksom leverantörer och egenföretagare som levererar varor 
eller tjänster eller utför uppdrag åt kommunen.   

o Hur kommunicerar kommunen sina visselblåsarkanaler? 
Via Intranät, en kanal används för all information för att det ska vara 
enkelt för anställda att hitta. Det tas också upp i samband med 
introduktion av nyanställda.  

o Är anställda medvetna om hur de kan rapportera missförhållanden? 
Ja, under förutsättning att de tar del av ovanstående information. 

o Hur säkerställs anonymiteten? 
Enligt antagen riktlinje. Höglandsförbundet sköter all hantering med 
högsta sekretess. 

o Vilka tekniska och organisatoriska åtgärder finns för att skydda 
visselblåsarens identitet? 
Genom att funktionen hanteras av Höglandsförbundet.  
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o Finns det statistik över antal rapporterade ärenden och åtgärder? 
1 ärende 2024 

o Vilka erfarenheter har kommunen av visselblåsarärenden hittills? 
Fram till dagens datum har ett ärende anmälts till Eksjö, men det 
föranledde inte till några åtgärder. 

o Har det lett till förbättringar inom verksamheten? 
Nej 

Beslutsunderlag  
Fråga från Vänsterpartiet, 2025-05-19 

      
Utdrag:  

Vänsterpartiet 
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Kf § 105 Medverka till att taxirörelse etableras i 
Eksjö - medborgarförslag 
Dnr KLK 2025/123 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att förslaget remitteras till barn- och utbildningsnämnden med återredovisning till 
kommunfullmäktige senast 2025-11-06. 

Ärendebeskrivning  
Mats Martinsson, Eksjö, framför i medborgarförslag 2025-05-02 följande.  

I Eksjö har funnits taxirörelse, Eksjö Taxi, från början av 1930-talet fram till 2019, 
alltså cirka 90 år. Under vissa perioder har även A-taxi och Taxi Nyberg kört taxi i 
Eksjö. Även stadstrafik med buss förekom en viss period. I dag finns det inte 
någon officiell taxirörelse i Eksjö. Detta är inte bra. Om man jämför med våra 
grannstäder Tranås, Nässjö och Vetlanda finns taxi i samtliga. Tranås och Nässjö 
har dessutom stadstrafik med buss. 

Om man frågar boende i Eksjö vad man saknar mest i Eksjö, får man oftast svaret 
Taxi.  

Varför har det blivit på detta sätt? 

En taxirörelse i Eksjö klarar sig inte ekonomiskt enbart på "Svensson-resor”, man 
måste ha ytterligare något ben att stå på. 

Fram till 2019 hade Eksjö kommun upphandlat skolskjutsar av två entreprenörer. 
Eksjö Taxi körde skolbarn i bilar och minibussar med plats för max åtta skolbarn, 
Taxi Nyberg körde med större bussar som transporterade mer än åtta skolbarn. 
Vid upphandlingen 2019, beslutade Eksjö kommun att det bara ska vara en 
entreprenör för samtliga skolskjutsar. Men man gjorde tydligen inte någon fullgod 
konsekvensanalys av denna upphandling. Eftersom Eksjö Taxi inte hade någon 
möjlighet att vara med på denna upphandling, var man tvingad att upphöra med 
taxirörelsen. Följden blev att Eksjö står utan taxi. 

Konsekvensen av detta är att folk måste finna andra lösningar för att kunna bli 
transporterade. Även olagliga! Det är väl utan tvekan så att Eksjö kommun med 
sin ovilja och/eller oförstånd direkt har bidragit till att vi har en sådan situation i 
dag. Det måste finnas möjlighet att åka laglig taxi i Eksjö! 

  

12



EKSJÖ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2025-05-22 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

Eksjö kommun bör med stor kraft medverka till att en taxifirma snarast etablerar 
sig i Eksjö. Ett enkelt sätt är att i upphandling av skolskjutsar inskriva en klausul 
som innefattar att förutsättning för skolskjutsverksamhet är att även driva en 
taxirörelse. 

Beslutsunderlag  
Medborgarförslag från Mats Martinsson, 2025-05-02 

      
Utdrag:  

Mats Martinsson 
Barn- och utbildningsnämnden 
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Kf § 106 Trygghetspunkter - medborgarförslag 
Dnr KLK 2025/133 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att medborgarförslaget remitteras till kommunstyrelsen för beredning och beslut 
senast 2025-11-06. 

Ärendebeskrivning  
Kenneth Jägsander, Eksjö, framför i medborgarförslag 2025-05-19 följande. 

Vi lever tyvärr i en osäker värld på flera sätt. Vi ser med oro på vad som händer i 
Ukraina och hoppas på vapenstillestånd och att det ska blir fred. 

Det finns även andra faror såsom översvämningar, bränder och sabotage mot 
vatten- och elförsörjning. Dessa hot kan vi i viss mån förbereda oss för. Därför 
föreslås att kommunen börjar en planering för att upprätta trygghetspunkter.  
 
Vad är då en trygghetspunkt? 

Jo, där kan man få viss hjälp vid kris eller krig. 

På en trygghetspunkt kan man 

o värma sig 
o ladda sin mobiltelefon 
o få hjälp med enklare sjukvård 
o köpa soppa eller annan enklare maträtt 
o hämta vatten 
o få aktuell information 

Denna lokal ska ha eget elverk. Några exempel på lokaler lämpliga för att bli 
trygghetspunkter är:  

o Kyrkbacksgården  
o Pingstkyrkan  
o Missionskyrkan  
o Eksjö Camping i Prästängen  

Ute i kommunens mindre samhällen kan nog lämpliga lokaler hittas som kan bli 
trygghetspunkter. 
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Beslutsunderlag  
Medborgarförslag från Kenneth Jägsander, 2025-05-19 

      
Utdrag:  

Kenneth Jägsander 
Kommunstyrelsen 
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Kf § 107 Busskurer i Mariannelund - 
medborgarförslag 
Dnr KLK 2025/136 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att remittera medborgarförslaget till samhällsbyggnadsnämnden med 
återredovisning till kommunfullmäktige 2025-11-06.  

Ärendebeskrivning  
Maja Sandebo och Isaak Nelson framför i medborgarförslag 2025-05-22 följande.  
 
Idag vet vi att det finns förbättringspotential kring tillgänglighet och känslan av 
trygghet när det kommer till kollektivtrafiken i Mariannelund.  

I enighet med Eksjö kommuns uttalade vilja att hela kommunen ska leva och 
kunskapen om vikten av att kommunens alla delar måste kunna bidra till att 
motverka en negativ befolkningsutveckling i framtiden ställs detta 
medborgarförslag. Allt i linje för att bidra till mobilitet och tillgänglighet för 
Mariannelunds medborgare. 

Förslagsställarna vill att Eksjö kommun ser över och kompletterar 
busshållplatserna i Mariannelund genom att; 

1. Uppföra busskurer vid samtliga busshållplatser i Mariannelund där det är 
möjligt 

2. Installerar cykelställ med vackra färger och säkerhet i anslutning till samtliga 
busshållplatser med god möjlighet att kunna låsa fast cykeln på ett adekvat sätt. 

På detta sätt främjas social-ekonomisk-ekologisk hållbarhet genom att underlätta 
kombinera cykel- och kollektivtrafik.  

Eksjö kommun säger sig sträva efter hållbarhet och där är kollektivtrafiken en 
viktig beståndsdel. Den ger en socioekonomisk och klimatmässig god effekt då 
den bidrar till både mobilitet för hela kommunen samt bidrar till ett minskat 
klimatavtryck för kommunen som helhet.  

För att fler ska välja bussen krävs grundläggande bekvämligheter kopplade till det. 
Idag saknas ett flertal busskurer i Mariannelund. Under ogynnsamma 
väderförhållanden betyder det att resenärer väntar oskyddade i regn och snö. Vid 
bland annat hållplatsen Hässleby kyrka, händer det dessutom att resenärer 
springer kors och tvärs över väg 40, då det finns busskur på ena sidan. 
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Vidare saknas cykelställ vid de flesta hållplatserna och det är ganska långt till 
busshållplatserna för många. Om fler kan cykla till busshållplatsen och känna 
trygghet till att det finns välfungerande cykelställ med bra låsmöjligheter är 
förslagsställarna säkra på att användandet av busstrafiken ökar. Det gynnar såväl 
unga och gamla som medborgare som arbetar. Men ur ett demokratiperspektiv 
ökar det också mobiliteten för de två förstnämnda grupperna som är de som 
oftast saknar bil.  

Genom att investera i busskurer och cykelställ i Mariannelund skapar kommunen 
bättre förutsättningar för hållbart resande i den östra delen av Eksjö kommun. 
Det blir också en positiv aspekt på kommundelens tillgänglighet.   

Maja Sandebo och Isaak Nelson förutsätter och hoppas därför att Eksjö kommun 
tar detta medborgarförslag i beaktande och prioriterar denna viktiga fråga. Det är 
en del av den lokala infrastrukturen för en inte obetydlig del av Eksjös befolkning. 

Beslutsunderlag  
Medborgarförslag från Maja Sandebo och Isaak Nelson, 2025-05-22 
      
Utdrag:  

Maja Sandebo 
Isaak Nelson 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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Kf § 108 Kommunrevisionen informerar 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att notera informationen. 

Ärendebeskrivning  
Jan Pilefelt, kommunrevisionen, informerar om att revisionen årligen genomför 
en konferens för att ta fram en riskanalys. Med analysen som utgångspunkt väljer 
man ut vilka fördjupade granskningar som ska genomföras.  

För närvarande håller man på med en granskning av förebyggande insatser mot 
ungdomsbrottslighet.  
 
Ytterligare en fördjupad granskning kommer att genomföras under 2025, men 
inriktningen och omfattningen för den är ännu inte beslutad.  
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Kf § 109 Fokusdebatt – demografiutveckling - 
utmaningar inom vård och omsorg 
Dnr KLK 2025/22 

Kommunfullmäktiges presidium har vid överläggningar med kommunstyrelsens 
presidium formulerat förutsättningar för dagens debatt.  

Inledande anförande för varje parti får vara 5 minuter, efter 4 minuter och 30 
sekunder signalerar ordförande avslut.  

Inlägg från ledamöter är 2 minuter. Vid 1 minut och 45 sekunder signalerar 
ordförande och vid 2 minuter rekommenderas avslut.  

Slutanförande från varje parti är 2 minuter. Vid 1 minut och 45 sekunder 
signalerar ordförande och vid 2 minuter rekommenderas avslut. 

Replik eller genmäle får ske när inlägg riktats till person eller parti.  

Repliken ska endast beröra det ärende som person eller parti berörts av. 

I enlighet med arbetsordningen har ledamot rätt till replik och kontrareplik, det 
vill säga två repliker. Därmed meddelas replikskiftet avslutat. 

Om ett parti omnämnts, har det partiet totalt två repliker. Replik eller genmäle har 
2 minuter till sitt förfogande. 
 
Lottning har gjorts vid kansli- och utvecklingsavdelningen, där ordningen har 
utfallit enligt följande.  

Inledande anförande:   Avslutande anförande:  
 
M   C 
MP   MP 
S   V 
L   KD 
SD   SD 
KD   M 
C   L 
V   S 
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Dagens debatt inleds med att socialnämndens ordförande Nathalie Nilsson (M) 
och vice ordförande Rozita Hedqvist (S) informerar om den stora 
demografiutmaning som väntar kommunen.  

Färre i arbetsför ålder ska försörja en växande äldre befolkning, vilket medför 
stora utmaningar inom vård och omsorg.  

Antalet äldre (80+ år) ökar med 584 personer fram till 2035 — en ökning med 34 
procent. Gruppen i arbetsför ålder (19–64 år) minskar samtidigt med 39 personer. 
Behovet av antal årsarbetare inom särskilt boende beräknas öka med 69 
årsarbetare från 2022 till 2034. Behovet av antal årsarbetare inom hemtjänsten 
beräknas öka med 53 årsarbetare från 2022 till 2034. Totalt ökar alltså behovet av 
antal vårdbiträden och undersköterskor med 122 årsarbetare fram till 2034. 

Möjligheten att rekrytera nya medarbetare kommer, utifrån prognosen, kraftigt att 
försvagas inom äldreomsorgen, men också inom kommunen som helhet. Det är 
viktigt att ha en förståelse för att nytillkommen arbetskraft behövs inom andra 
områden, såsom näringsliv, skola och region. 
 
Enbart nyrekrytering är otillräckligt för att möta behoven — andra lösningar 
krävs. Nya arbetssätt kommer fortsatt att behöva implementeras för att möta 
demografins utmaningar. 

Under kvällen görs 8 inledande anföranden, 16 inlägg, 9 repliker och 8 avslutande 
anföranden.  
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Kf § 110 Taxa för prövning och tillsyn enligt 
Alkohollagen - revidering 
Dnr KLK 2025/85 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att anta reviderad taxa för tillsyn och prövning enligt Alkohollagen 
 
att taxan ska börja gälla från 2025-06-01. 

Ärendebeskrivning  
Regeringen har beslutat att gårdsförsäljning av alkoholdrycker tillåts i samband 
med besöksarrangemang. Därför behöver taxor, delegationsordning och 
reglementen ses över.  

Ändringar som avses är i § 6, samt i tabell 1.  

Avgift för prövning av tillstånd för gårdsförsäljning motsvarar 5 timmars 
handläggningstid. Avgift för tillkommande kunskapsprov tas ut i de fall där det är 
aktuellt. I övrigt föreslås inga andra ändringar. 

Yrkande 
 
Under kommunstyrelsens överläggning yrkar  
 
Ulf Svensson (SD) att kommunfullmäktige antar taxa för tillsyn och prövning 
enligt Alkohollagen enligt myndighetsnämndens förslag till beslut, men med den 
ändringen att ansökningar om tillstånd för gårdsförsäljning ska medföra kostnad 
för maximalt 2.5 timmars handläggningstid. 
 
Mats Danielsson (M) avslag på Ulf Svensson (SD) ändringsyrkande och bifall 
till myndighetsnämndens förslag till beslut.  
 
Efter avslutad överläggning ställer ordförande, med kommunfullmäktiges 
godkännande, proposition på myndighetsnämndens förslag till beslut mot  
Ulf Svenssons ändringsyrkande. 
 
Kommunfullmäktige beslutar i enlighet med myndighetsnämndens förslag till 
beslut. 

Därefter ställer ordförande, med kommunfullmäktiges godkännande proposition 
på kommunstyrelsens förslag till beslut mot avslag.  

Kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut.  
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Beslutsunderlag  
Kommunstyrelsens beslut 2025-05-06 
Myndighetsnämndens beslut 2025-03-17 
Taxa för prövning och tillsyn enligt Alkohollagen 

      
Utdrag:  

Samhällsbyggnadssektorn 
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Kf § 111 Taxa för marknadskontroll i Eksjö 
kommun 
Dnr KLK 2025/111 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att anta taxa för marknadskontroll i Eksjö kommun 
 
att taxan ska börja gälla 2025-06-01. 

Ärendebeskrivning  
Kommunala nämnder med ansvar för miljö- och hälsoskydd har specifika 
uppdrag inom marknadskontroll enligt EU:s marknadskontrollförordning 
(2019/1020). Trots att nämnderna inte är officiella marknadskontrollmyndigheter, 
har de en viktig roll i att säkerställa att produkter på marknaden uppfyller gällande 
krav.  

En av kommunernas huvuduppgifter är att kontrollera att kemiska produkter, 
varor och förpackningar uppfyller krav på utformning, märkning, 
innehållsförteckning och säkerhetsblad enligt specificerade EU-rättsakter. Det 
innebär att de måste säkerställa att produkterna inte bara är korrekt märkta, utan 
också att de innehåller rätt information om ingredienser och säkerhetsåtgärder. 

Kommunerna har möjlighet att ta ut avgifter för marknadskontroll enligt en ny 
bestämmelse i lagen (2014:140) om marknadskontroll av varor och annan 
närliggande tillsyn. Det ger en viss ekonomisk flexibilitet att finansiera 
kontrollåtgärder och säkerställa att man kan utföra sitt uppdrag. 

Beslutsunderlag  
Kommunstyrelsens beslut 2025-05-06 
Myndighetsnämndens beslut 2025-04-10 
Taxa för marknadskontroll i Eksjö kommun. 
      
Utdrag:  

Samhällsbyggnadssektorn 
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Kf § 112 Taxa för tillsyn av 
sprängämnesprekursorer i Eksjö kommun 
Dnr KLK 2025/110 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att anta taxa för tillsyn av sprängämnesprekursorer i Eksjö kommun 
 
att taxan ska börja gälla från 2025-06-01. 

Ärendebeskrivning  
För att hindra olaglig tillverkning av sprängämnen beslutade riksdagen 2020 om 
regler för produkter som innehåller vissa kemiska ämnen, så kallade 
sprängämnesprekursorer. De kan finnas i vanliga konsumentprodukter, som i 
vissa typer av mineralgödsel. Ämnena är i sig inte explosiva, men de kan användas 
för att tillverka sprängämnen. 

Myndighetsnämnden har ansvar för tillsyn av hantering av 
sprängämnesprekursorer. Det innebär att återförsäljare kan granskas så att de 
kontrollerar att privatpersoner har de tillstånd som krävs, att produkter som måste 
märkas är rätt märkta, och att rapporteringsskyldigheten följs. 

I lagen om sprängämnesprekursorer ges kommunen stöd för att ta ut avgift för 
tillsyn kopplat till sprängämnesprekursorer. Timavgiften i taxan föreslås följa taxa 
för prövning och tillsyn enligt Miljöbalken. I dagsläget motsvarar en timmes 
nedlagd handläggningstid en avgift om 1 169 kr.  

Beslutsunderlag  
Kommunstyrelsens beslut 2025-05-06 
Myndighetsnämndens beslut 2025-04-10 
Taxa för tillsyn av sprängämnesprekursorer  
      
Utdrag:  

Samhällsbyggnadsnämnden 
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Kf § 113 Förvärv Verkstaden 7 
Dnr KLK 2025/119 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att förvärva Verkstaden 7 enligt upprättat köpekontrakt.  
 
Jäv 
 
Ulf Svensson (SD) deltar inte beredning eller beslut på grund av jäv. 

Ärendebeskrivning  
Kommunen har vid några tidigare tillfällen försökt förvärva fastigheten 
Verkstaden 7. Någon gång kom man inte överens om priset och vid ett annat 
tillfälle drogs försäljningen tillbaka från en auktion där tjänstepersoner enligt 
kommunstyren beslut 2021-09-28 hade uppdraget att förvärva fastigheten. Ett 
förvärv av Verkstaden 7 innebär att kommunen får rådighet att utveckla området 
för centrumändamål. 

Området är särskilt utpekat i översiktsplanen. I huvudsak ses potential att utveckla 
området för handelsändamål med anledning av närhet till järnväg och nuvarande 
riksväg 40. Dock behöver området detaljplaneläggas och eventuella 
miljöutredningar med avseende på föroreningssituationen, utföras. 

När riksväg 40 ersätts av förbifarten, kan sträckan genom staden ges standard av 
kommunal lokalgata. De ytor som lämnats mellan kvarter och vägen är ibland 30 
meter djupa och kan då detaljplaneras för andra ändamål, när riskavstånd inte 
längre motiveras. Särskilda möjligheter uppstår österut vid kvarteret Verkstaden. 
Området var tidigare i stadsområdets periferi, men staden har vuxit ikapp dessa 
lägen.  

Strategin innebär att verksamheter som är störande, skrymmande och svåra att 
kombinera med stadsmiljön, på sikt omlokaliseras till utpekade 
verksamhetsområden. Utvecklingen är långsiktig och behöver föregås av bland 
annat projekt kring markföroreningar och infrastruktur. 

Söder om Hultvägen ligger kvarteret Verkstaden med skrymmande verksamheter 
och lagerlokaler. En successiv och långsiktig stadsomvandlingsprocess avses, där 
befintliga verksamheter förflyttar sig till stadens utkant och mer lämpliga 
områden. Marken omställs för stadsmässig, storskalig kvartersbebyggelse, där 
bostäder dominerar i det västligaste läget. Processen inleds med att riksväg 40 
omställs till kommunal lokalgata. Vägområde för tunga transporter förläggs istället 
söder om stadsområdet där nytt verksamhetsområde bildas. Utmaningar kring 
förorenad mark och dagvattenhantering finns i dessa kvarter. Vinsten är dock hög 
och riktningen utgör Eksjö centrums naturliga och långsiktiga utvecklingsområde.  
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Fastighetsinformation 

- Areal: 15 142 kvadratmeter 
- Befintliga byggnader: Rivningsobjekt 
- Hyresavtal: Samtliga hyresavtal ska sägas upp av säljaren senast vid 

tillträde, inget avtal ska gälla i mer än ett år när köparen/kommunen 
tillträder. 

- Fastighetsskatt: Eksjö kommun står för fastighetsskatt avseende 2025. 
- Byggnader: Kommunen står för att tömma byggnader. 

Framtida kostnader för miljöundersökningar och marksaneringar 

Miljöundersökningar är en viktig del av processen för att bedöma markens status 
och identifiera eventuella föroreningar. Dessa undersökningar kan omfatta 
provtagning av jord och grundvatten, analys av kemiska ämnen samt bedömning 
av markens geotekniska egenskaper.  

Kostnaden för miljöundersökningar kan variera beroende på omfattning och 
komplexitet av undersökningen. Därför är eventuella framtida kostnader mycket 
svåra att uppskatta i dagsläget. En enkel markundersökning kan kräva 
grundläggande utrustning och registrering av resultat, medan en mer omfattande 
undersökning kan bli mer kostnadskrävande. 

Om miljöundersökningarna identifierar föroreningar i marken, kan det bli 
nödvändigt att genomföra marksanering beroende på vad marken ska användas 
till. Marksanering innebär att förorenad jord och grundvatten behandlas eller 
avlägsnas, för att eliminera risker för hälsa och miljö. Kostnaden för marksanering 
kan vara betydande och beror på typ och omfattning av föroreningen samt vilka 
metoder som behöver användas. 

Förvärvet av Verkstaden 7 är av stor betydelse ur ett markstrategiskt perspektiv. 
Genom att förvärva fastigheten får kommunen möjlighet att utveckla området för 
centrumändamål, vilket är i linje med översiktsplanen och den långsiktiga strategin 
för stadens utveckling.  

Området har potential att bli en viktig del av stadens handelsområde, särskilt med 
tanke på dess närhet till järnväg och riksväg 40. Den långsiktiga 
omvandlingsprocessen kommer att bidra till att skapa en mer stadsmässig och 
attraktiv miljö, samtidigt som störande verksamheter flyttas till mer lämpliga 
områden. Detta förvärv är därför en strategisk investering för Eksjö kommuns 
framtida utveckling. 

Beslutsunderlag  
Kommunstyrelsens beslut 2025-05-06 
Köpeavtal Verkstaden 7, bilaga 1-2 
      
Utdrag:  

Samhällsbyggnadssektorn  
Ekonomi- och upphandlingsavdelningen 
Kansli- och utvecklingsavdelningen 
Direktiv 
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Kf § 114 Årsredovisning 2024 med 
revisionsberättelser - kommunalförbundet 
Mediacenter Jönköpings län 
Dnr KLK 2025/104 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att godkänna årsredovisning för Kommunalförbundet Mediacenter Jönköpings 
län samt  
 
att bevilja direktionen för Kommunalförbundet Mediacenter Jönköpings län 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2024. 

Jäv 
Lars Ugarph (M) deltar inte i handläggning eller beslut på grund av jäv. 

Ärendebeskrivning  
Av Årsredovisning 2024 för Mediacenter framgår bland annat följande.  
 
Alla finansiella mål nås för 2024 och resultatet hamnar på +105 tkr. Under året 
har försäljningen gått något bättre än budget. Tillsättning av en tjänst efter 
pensionsavgång senarelades till september månad. Större satsningar har gjorts på 
inköp av rättigheter som kommer alla elever till nytta och utvecklingsprojekt har 
tidigarelagts. 
 
Målsättning 

• Att soliditeten, andelen tillgångar som finansierats med eget kapital, ska 
uppgå till minst 25 procent.  

• Att eget kapital uppgår till minst 6,2 mnkr.  
• Balanskravsresultatet ska uppgå till 0 kr 

Nyckeltal/indikatorer  

• Soliditet som uppgår till 33 procent för 2024 
• Eget kapital om 6,3 mnkr 
• Balanskravsresultat om 105 tkr 

Sedan några år tillbaka har direktionen beslutat att en redogörelse för hur varje 
kommun har använt Mediacenters resurser under året, ska läggas med 
årsredovisningen. Detta för att ge en bättre bild av hur varje kommun använder 
Mediacenters resurser. 
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Beslutsunderlag  
Kommunstyrelsens beslut 2025-05-06 
Mediacenters direktions beslut 2025-02-21 
Årsredovisning Mediacenter 2024 
Revisionsberättelse inklusive sakkunnigas rapport 
Redovisning Eksjö 2024 
      
Utdrag:  

Mediacenter i Jönköpings län 
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Kf § 115 Årsredovisning 2024 med 
revisionsberättelser - Höglandsförbundet 
Dnr KLK 2025/97 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att godkänna årsredovisning för Höglandsförbundet, samt 
 
att bevilja direktionen för Höglandsförbundet ansvarsfrihet för verksamhetsåret 
2024. 

Jäv 

Markus Kyllenbeck (M), Sebastian Hörlin (S), Annelie Hägg (C) och  
Bo-Kenneth Knutsson (C) deltar inte i handläggning eller beslut på grund av jäv. 
 
Ärendebeskrivning  

Direktionen för Höglandsförbundet har 2025-03-21 fastställt resultat- och 
balansräkning för 2024, samt överlämnat förbundets årsredovisning till 
medlemskommunerna för beslut i fråga om ansvarsfrihet. Vid beslutstillfället hade 
direktionen inte tagit del av revisorernas rapport. 
 
Höglandsförbundet redovisar ett resultat motsvarande 151 tkr, vilket avviker 
negativt med 1 303 tkr mot den budgeterade nivån. Resultatet motsvarar 0,1 
procent av omsättningen under 2024. Det leder till att genomsnittet för de för sex 
åren blir 1,8 procent.  
 
Det innebär att det beslutade målet, resultatnivå 1 procent i genomsnitt över sex 
år, uppnås. Baserat på en sammanvägd bedömning över sex år uppfyller inte 
Höglandsförbundet, med 92 procent målet om en genomsnittlig 
självfinansieringsgrad på 100 procent. 

Beslutsunderlag  
Kommunstyrelsens beslut 2025-05-06 
Direktionens beslut 2025-03-21 
Årsredovisning Höglandsförbundet 2024 
Granskningsrapport 2024 
Det sakkunniga biträdets yttrande Höglandsförbundet 2024-12-31  
Revisionsberättelse för Höglandsförbundet 2024  
      
Utdrag:  

Höglandsförbundet 
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Kf § 116 Höglandsförbundets 
verksamhetsberättelse 2024 - information 
Dnr KLK 2025/98 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att notera informationen. 

Ärendebeskrivning  
Verksamhetsberättelserna har var sitt avsnitt för de olika verksamheterna på 
Höglandsförbundet samt förbundsledningskontoret. Varje verksamhets del av 
rapporten innehåller en beskrivning av verksamhetens uppdrag, viktiga händelser 
under året, redovisning av verksamhetsmålen, en ekonomisk redovisning och en 
framtidsspaning.  

Utöver detta finns även en kortare beskrivning av finansförvaltningen som 
hanterar pensioner och räntor samt revisionens kostnader. 

Beslutsunderlag  
Direktionens beslut 2025-03-21 
Verksamhetsberättelser Höglandsförbundet 2024 
      
Utdrag:  

Höglandsförbundet 

30



EKSJÖ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2025-05-22 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

 

 

Kf § 117 Samverkansavtal – Eksjö International 
Tattoo 
Dnr KLK 2025/100 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att godkänna samverkansavtal med föreningen Eksjö International Tattoo,  
 
att överlåta tidigare upparbetat kapital, motsvarande 1 243 tkr, till föreningen 
Eksjö International Tattoo.   

Jäv 
Annelie Hägg (C) deltar inte i handläggning eller beslut på grund av jäv. 

Ärendebeskrivning  
Sedan slutet av 1980-talet arrangeras Eksjö International Tattoo. Evenemanget 
genomförs vartannat år och lockar tusentals besökare. Genomförandet gynnar 
besöksnäringen i kommunen och bidrar till att stärka den så viktiga handeln och 
restaurangnäringen. Genom evenemanget stärks Eksjös varumärke som kultur-
och evenemangskommun. Utöver själva föreställningarna genomförs även andra 
uppträdanden under tattoo-veckan i Eksjö kommun, men också i närliggande 
kommuner.  

Eksjö kommun har sedan starten varit medarrangör. Efter genomförandet 2024 
påbörjade Eksjö kommun en dialog med föreningen, med inriktningen om att de 
framöver skulle genomföra Eksjö International Tattoo i egen regi. Det ska i så fall 
ske med en fortsatt samverkan med kommunen, ekonomiskt och genom vissa 
personella insatser samt genom upplåtande av lokaler.  

Utifrån denna dialog har representanter från föreningen och kommunen tagit 
fram förslag till samverkansavtal för att formalisera hur samverkan kan ske.  

Sammanfattningsvis innebär samverkansavtalet att föreningen åtar sig att planera 
och genomföra Eksjö International Tattoo med inriktning på vartannat år med 
start 2026.  
 
Kommunen ska även fortsättningsvis ge ett årligt bidrag om 100 000 kronor. 
Detta bidrag kommer därefter att indexregleras per år, likt som sker för flera 
andra föreningsbidrag. Härutöver ska kommunen bistå föreningen och 
evenemanget med vissa personella insatser och upplåtande av lokaler, i enlighet 
med vad som föreskrivs i bilaga till avtalet.  
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Parterna är också överens om att föreningen till kommunen ska upplåta en 
insynsplats i sin styrelse. I föreslaget samverkansavtal regleras även hur 
representationstillfällena som genomförs i samband med evenemanget ska 
hanteras, samt antal biljetter som kommunen köper till en av föreställningarna.  
 
När föreningen tar över evenemanget i egen regi föreslås även att föreningen får 
överta det upparbetade kapital som finns efter genomförda evenemang 2022 och 
2024, totalt 1 243 tkr. 

Yrkande 

Under kommunfullmäktiges överläggning yrkar 
 
Bo-Kenneth Knutsson (C) bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Beslutsunderlag  
Kommunstyrelsens beslut 2025-05-06 
Samverkansavtal Tattoo  
Bilaga 1 - Specifikation av kommunens åtagande 
      
Utdrag:  

Eksjö International Tattoo 
Ekonomi- och upphandlingsavdelningen 
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Kf § 118 Möjlighet att stötta andra 
medborgarförslag - medborgarförslag 
Dnr KLK 2024/73 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att remittera medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning, med 
återredovisning till kommunfullmäktige senast 2025-11-06.  

Ärendebeskrivning  
Henriettӕ Ståhlbrandt framför i medborgarförslag 2024-05-06 att det är en 
alldeles utmärkt funktion att kunna lämna medborgarförslag till sin kommun. 
Förslagsställaren önskar dock en utvidgad funktionalitet i detta, mer specifikt 
möjligheten att kunna stötta någon annans medborgarförslag. Henriettӕ 
Ståhlbrandt föreslår att man kanske kan bygga in någon form av sådan funktion 
på hemsidan, i och med att alla medborgarförslag är officiella? Hon anser att det 
är tråkigt att se ett medborgarförslag man själv tycker är mycket bra, men inte ges 
någon möjlighet att stötta det. 

Ärendet remitterades av kommunfullmäktige 2024-05-06 till kommunstyrelsen, 
som 2024-09-03 beslutade föreslå kommunfullmäktige att ändra datum för 
återredovisning på medborgarförslaget till 2026-06-30, samt att hänskjuta 
medborgarförslaget till den parlamentariska beredningen.  

Parlamentariska beredningen har behandlat ärendet, senast 2025-05-08.  

Beslutsunderlag  
Parlamentariska beredningens beslut 2025-05-08 
Kommunstyrelsens beslut 2024-09-03 
      
Utdrag:  

Henriettӕ Ståhlbrandt 
Kansli- och utvecklingsavdelningen 

33



EKSJÖ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2025-05-22 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

 

 

Kf § 119 Skyddsjakt på kanadagås vid badplatser 
- medborgarförslag 
Dnr KLK 2024/86 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att ärendet bordläggs till nästa sammanträde.  

Ärendebeskrivning  
I medborgarförslag som kom in 2024-03-21 föreslås följande:  

Förslagsställaren önskar att kommunens skyddsjägare (i första hand) skjuter av de 
kanadagäss som vistas vid Ingatorpsjön och andra sjöar med kommunal badplats, 
eller (i andra hand) pickar äggen i de bon som kanadagässen har i dessa sjöar.  

De senaste somrarna har det varit så mycket kanadagäss vid badplatsen nedanför 
Ingatorps kyrka, att den under stora delar av sommaren inte gått att använda alls.  

Jag har observerat ett 20-tal gäss vid ett och samma tillfälle på och runt 
badbryggan. När badplatsen mitt i samhället inte går att använda måste vissa 
(framför allt barn) avstå från att bada, eller med bil (eller möjligen cykel för äldre 
barn och vuxna) ta sig till andra sjöar längre bort med färre gäss.  

Att badplatsen i Ingatorpsjön periodvis inte går att använda på grund av 
kanadagässen, gör således att bilresandet ökar och det slår dessutom mot grupper 
som av olika skäl inte har möjlighet att åka bil. Tilläggas kan att kanadagås, som är 
den art som orsakar aktuellt problem, inte är en ursprungligt inhemsk fågelart, 
utan brukar räknas till de invasiva djurarterna i vårt land. 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2024-09-04 och 2025-04-09 föreslå 
kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget.  

Kommunstyrelsen beslutade 2024-10-15 att återremittera ärendet med uppdraget 
att arbeta fram en handlingsplan för hur man kan minska besvären som 
kanadagäss orsakar samt att vidare utreda behov och möjligheter till skyddsjakt 
vid kommunala badplatser i syfte att säkerställa allmänhetens tillträde. 

Kommunstyrelsen beslutade 2025-05-06 föreslå kommunfullmäktige att bifalla 
medborgarförslaget.  

Ett generellt beslut om skyddsjakt kan inte fattas, utan måste prövas i varje enskilt 
fall. Därför föreslås att medborgarförslaget avslås. Skyddsjakt kan dock 
genomföras om förutsättningarna uppfylls.  
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Eksjö kommun arbetar med olika åtgärder för att minska besvären från 
kanadagäss vid kommunens badplatser. Exempel på åtgärder: 

- Fågelskrämmor: Användning av fågelskrämmor som ibland eller i perioder 
kan ha god effekt 

- Avgränsande linor: Uppställning av linor för att avgränsa områden 
- Dialog med föreningar: Löpande dialog med berörda föreningar som 

sköter vissa badplatser på uppdrag av kommunen. 

Under 2024 har följande åtgärder prövats för att hålla fåglar borta från 
badstränder och bryggor: 

- Vajande fåglar på spö (fågelskrämmor) sattes upp vid Ingatorp, 
Rolandsdamm och Prästängens badplats, de tre badplatser som har störst 
frekvens av fåglar 

- Staket vid Ingatorps och Rolandsdamms badplats, bestående av pinnar 
med trådmarkeringar för att undvika snubbling. 
 

För 2025 planeras följande åtgärder: 

- Vajande fåglar på spö sätts upp på de badplatser som bedöms ha behov, i 
samarbete med skötselföreningar 

- Fågelbryggor sätts ut vid Ingatorp, Rolandsdamm och Prästängens 
badplats, en bit ifrån badplatsen och en bit ut från stranden 

- Bilder på rävar sätts ut på strand och brygga 
- Eventuell ändring av strandlinjen med låga buskar eller häckar, vilket 

gässen inte är så förtjusta i 
- Uppmuntran till föreningar och allmänhet att röra sig mer i området för 

att minska fågelförekomsten. 

Enligt Jaktlag (1987:259) är fåglar fredade och får jagas endast om det följer av 
Jaktlagen eller av föreskrifter och beslut som har meddelats med stöd av Jaktlagen. 
För att skyddsjakt ska kunna medges krävs att förutsättningarna i 23 a § 
jaktförordning (1987:905) är uppfyllda. Skyddsjakt får enligt bestämmelsen 
meddelas bland annat av hänsyn till allmän hälsa och säkerhet. Det krävs även att 
det inte finns någon annan lämplig lösning och att skyddsjakten inte försvårar 
upprätthållandet av en gynnsam bevarandestatus hos artens bestånd i dess 
naturliga utbredningsområde. 

Förutsättningarna för att bedriva skyddsjakt regleras i grunden av 26 § samt bilaga 
4 i jaktförordningen som innebär att jakträttshavare får bedriva skyddsjakt för att 
förebygga skador av vilt om tillstånd ges av Länsstyrelsen. Vidare framgår i 
jaktförordningen bilaga 4 att kanadagås får jagas utanför allmän jakttid utan 
tillstånd från Länsstyrelsen om: 

- De orsakar olägenhet för människors hälsa. 
- De uppträder i flock om minst fem individer vid fält med oskördad gröda. 
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Eventuell skyddsjakt bör begränsas till att inte omfatta fler individer än 
nödvändigt för att uppnå önskad effekt. Innan skyddsjakt tillämpas ska berörda ha 
vidtagit andra förebyggande åtgärder. Ett avgörande villkor är att det faktiskt 
föreligger olägenhet för människors hälsa, vilket fastslås av miljöenheten. För att 
bedöma om det föreligger olägenhet för människors hälsa måste det prövas av 
miljöenheten i Eksjö kommun i varje enskilt fall beroende på förutsättningarna på 
respektive plats. Om och när miljöenheten prövar att det föreligger olägenhet kan 
miljöenheten fatta beslut som innebär att markägaren behöver vidta åtgärder. Det 
innebär att andra tillämpbara lösningar ska ha genomförts och dokumenterats 
innan skyddsjakt kan övervägas. 
 
Yrkande 
 
Under kommunfullmäktiges överläggning yrkar 
 
Mikael Andreasson (S) bifall till samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut 
och avslag till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Christer Ljung (L) bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.   

Johan Ragnarsson (V), Magnus Berglund (KD) och Lars Ugarph (M) bifall 
till samhällsbyggnadsnämndens förslag.  

Ulf Svensson (SD) bifall till medborgarförslaget.  

Sebastian Hörlin (S) att ärendet bordläggs.  
 
Efter avslutad överläggning ställer ordförande, med kommunfullmäktiges 
godkännande, proposition på Sebastian Hörlins yrkande om bordläggning mot att 
ärendet avgörs idag. 

Kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska bordläggas till nästa sammanträde. 

Beslutsunderlag  
Kommunstyrelsens beslut 2024-10-15, 2025-04-01, 2025-05-06 
Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2024-09-04, 2025-04-09 
Kommunfullmäktiges beslut 2024-04-25 
Medborgarförslag 2024-03-21 
      
Utdrag:  

Förslagsställaren 
Samhällsbyggnadssektorn 
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Kf § 120 Asfalterad cykelbana i Mariannelund - 
medborgarförslag 
Dnr KLK 2024/219 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att avslå medborgarförslaget. 

Ärendebeskrivning  
Eleonor Johansson framför i medborgarförslag 2024-11-06 följande.  

När barn rör sig och använder sin kropp, innebär det att de som vuxna har större 
förutsättningar för att leva aktivt och må bra. Idag är barn och ungdomar alltmer 
stillasittande, vilket blir förödande för framtiden. Ett sätt att motverka detta kan 
vara att ge barn och ungdomar möjlighet att röra på sig och vistas utomhus på ett 
lustfyllt sätt, framför förslagsställaren. Därför skulle det vara bra att skapa en 
cykelbana i samhället som är asfalterad. Den bör vara kuperad, ha doserade 
kurvor och ha olika svårighetsgrader framför förslagsställaren. Platser som skulle 
kunna vara lämpliga är grönområdet vid Hagagatan-Kyrkogatan, eller på baksidan 
av sporthallen i Mariannelund. En plats kan vara vid dammen borta vid Bobinen 
eftersom området ska åtgärdas. 

Kommunen behöver se över helheten kring anläggande och skötsel av cykelbana 
för att inte ha anläggningar som står och förfaller.  

Tre olika förslag på placering ges, varav en kan vara extra lämplig, då den ligger 
bakom idrottshallen och skolan.  

En offert har tagits in på en enklare cykelbana som har måtten cirka 35 x 10 
meter. Cykelbanan skulle då ha doserade kurvor och mindre gupp, banan skulle 
vara likt en oval, men med lite mindre svängar på mitten. För att vara stabil och 
slitstark, krävs asfalt vilket också gör att priset ökar något. Pris enligt denna offert 
är 285 tkr plus moms. För en mobil anläggning skulle priset uppgå till cirka 387 
tkr.  

Fritidsavdelningen har i nuläget inte medel för en sådan anläggning. Det finns 
ingen förening eller organisation som fritidsavdelningen vet kan söka medel eller 
bidra. Finns möjlighet till samarbete med en förening eller civilsamhället, är 
möjligheterna gynnsammare att eventuellt skapa något liknande i framtiden. 
 
Fritidsavdelningen kan ta ansvaret att fråga föreningar om de är villiga söka 
pengar och vara med och driva ett sådant projekt. Om det finns föreningar som 
säger ja, kan fritidsavdelningen vara med och stötta i bidragssökande och 
kontakter.  
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Beslutsunderlag  
Kommunstyrelsens beslut 2025-05-06 
Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2025-04-09 
Kommunfullmäktiges beslut 2024-11-28 
Medborgarförslag från Eleonor Johansson, 2024-11-06 
      
Utdrag:  

Eleonor Johansson 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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Kf § 121 Busskort - medborgarförslag 
Dnr KLK 2025/51 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att bifalla medborgarförslaget. 

Ärendebeskrivning  
I samband med en ungdomsdialog med några elever från Furulundsskolan årskurs 
7 och 8 presenterades en idé om att elever/ungdomar ska få busskort för att på ett 
bättre sätt kunna nyttja kommunens och grannkommuners aktiviteter. Eleverna 
rekommenderades att lämna in ett medborgarförslag på sin idé. 

Hanna Sandebo framför i medborgarförslag 2025-02-17 följande;  

Jag bor i Mariannelund där det knappt finns något att göra. När jag hänger med 
mina kompisar så vill vi ofta åka in till Vimmerby eller Eksjö. Men att betala 
bussbiljett fram och tillbaka varje helg är ganska mycket pengar för oss ungdomar. 
Jag tycker att det borde vara gratis för oss under 18 år, i alla fall under 
sommarlovet. Det ska gälla alla ungdomar utanför Eksjö tätort med. Jag tycker att 
alla ungdomar ska ha tillgång till shopping, idrottshallar, simhall med mera utan att 
vart man bor, spelar någon roll. För att detta ska ske behövs ett samarbete med 
både Eksjö och Vimmerby kommun. Man kan få gratis skolbusskort om man bor 
i Eksjö kommun, men går i skolan i Vimmerby kommun. Varför kan man då inte 
få ett gratis sommarbusskort? 
 
Ungdomar i Vimmerby kommer kunna ta del av Eksjös utbud till exempel 
Filmbyn, golfbanor och simhall. Liksom Eksjös ungdomar får tillgång till det 
utbud som finns i Vimmerby till exempel Astrid Lindgrens Värld. 
Ett utökat utbyte ger en bättre livsmiljö för ungdomar som annars inte skulle ha 
träffats. 
 
Visionen är ”Alla är vi Eksjö kommun” följt av; ”Eksjö kommun är en kommun 
där alla är välkomna. En trygg och levande kommun som vi gemensamt arbetar 
för att, på ett hållbart sätt, bevara och utveckla. En aktiv kommun där allt känns 
nära. En närhet som ger mer tid för meningsfull fri tid.” 

Medborgarförslaget är helt i linje med kommunens vision, att alla ska kunna vara 
med och en aktiv kommun där allt känns nära och mer tid för en meningsfull 
fritid.  

Medborgarförslaget föreslås bifallas för sommaren 2025.  
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I kommunen utanför Eksjö tätort bor cirka 300 ungdomar fördelade på de som 
till hösten ska börja årskurs 7 till och med de som ska börja år 1 på gymnasiet.  
 
Kostnaden för ett länstrafikkort som gäller i 90 dagar från juni till och med 
augusti, för denna åldersgrupp, är 675 kr. Om 200 elever tar ut sitt busskort blir 
kostnaden 135 tkr för sommaren 2025. Förslagsvis tas denna kostnad ur 
kommunstyrelsens pott för oförutsett.  

För att genomföra ”aktiviteten” skapas en e-tjänst där ungdomen kan beställa sitt 
busskort, som sedan kan hämtas ut i Eksjö eller Mariannelund.  

Ungdomar som har rätt till sommarbusskort enligt förslaget: 

Skolskjutsreglementet. 

”Skolskjuts anordnas mellan folkbokföringsadressen och skolan för elever i årskurs 7-9 om 
skolvägen överstiger 4 km” 

Åldersgrupp 

• Ungdomar som ska börja årskurs 7, 8 eller 9 hösten 2025 samt de som ska 
börja år 1 på gymnasiet hösten 2025 

Boende: 

• Varje ungdom som har rätt till skolskjuts till Prästängsskolan och för den 
som börjar gymnasiet år 1 från Prästängsskolan, som haft rätt till 
skolskjuts,  

• Varje ungdom som tillhör åldersgruppen och är elev på Furulundsskolan 
eller ska bli elev i åk 7 på Furulundsskolan, eller har varit elev på 
Furulundsskolan och ska börja år 1 på gymnasiet. 

Efter sommaren utvärderas ”sommarbusskorten” enligt följande: 

• Hur många har tagit ut busskort? 
• Hur många resor har företagits av dem som tagit ut kortet? 
• Komplettera med intervju av förslagsställaren och dennes klass för att få 

exempel på resor som gjort att strävan mot visionen har kommit närmare. 

Beslutsunderlag  
Kommunstyrelsens beslut 2025-05-06 
Kommunfullmäktiges beslut 2025-03-20 
Medborgarförslag från Hanna Sandebo, 2025-02-17 
      
Utdrag:  

Hanna Sandebo 
Ekonomi- och upphandlingsavdelningen 
Kansli- och utvecklingsavdelningen 
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Kf § 122 Nämnd- och styrelseprotokoll 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att protokollen anmäls. 

Ärendebeskrivning  
Redovisas protokoll från  
 
Barn- och utbildningsnämnden 2025-05-08 
Samhällsbyggnadsnämnden 2025-04-09, 2025-05-07 
Socialnämnden 2025-05-06, 2025-05-07 
Myndighetsnämnden 2025-05-08 
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Kf § 123 Avsägelse av uppdrag - Sebastian Hörlin 
(S) 
Dnr KLK 2025/128 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att godkänna avsägelser från Sebastian Hörlin (S) 
 
att överlämna ärendet till valberedningen.  

Ärendebeskrivning  
Sebastian Hörlin (S) avsäger sig med omedelbar verkan, uppdrag som ledamot i 
styrelsen för Eksjö Stadsutveckling ekonomisk förening, respektive suppleant i 
styrelsen för Eksjö.nu AB.  
 
Avsägelserna är även anmälda till Bolagsverket i form av ”egen avgång”.  

Beslutsunderlag  
Avsägelse från Sebastian Hörlin (S), 2025-05-13 
      
Utdrag:  

Sebastian Hörlin 
Eksjö Stadsutveckling 
Eksjö.nu 
Kommunstyrelsen 
Valberedningen 
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Kf § 124 Avsägelse av uppdrag - Markus 
Kyllenbeck (M) 
Dnr KLK 2025/131 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att godkänna avsägelser från Markus Kyllenbeck (M) 
 
att överlämna ärendet till valberedningen.  

Ärendebeskrivning  
Markus Kyllenbeck (M) avsäger sig, med omedelbar verkan, uppdragen som 
suppleant i styrelsen för Eksjö.nu AB respektive suppleant Emilkraften 
ekonomisk förening i Mariannelund.  
 
Avsägelserna är även anmälda till Bolagsverket i form av ”egen avgång”.  

Beslutsunderlag  
Avsägelse av uppdrag från Markus Kyllenbeck, 2025-05-14 
      
Utdrag:  

Markus Kyllenbeck 
Eksjö.nu 
Emilkraften 
Kommunstyrelsen 
Valberedningen 
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